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روز گذشـــته مقام معظم رهبری با حضور در حســـینیه امام خمینی)ره( از 
نمایشـــگاه توانمندی های تولید داخل بازدید کردند. نمایشـــگاهی که 
ســـال های قبل هم شـــاهد برپایی آن بودیم اما تفاوت اصلی این دوره 
کید ویژه بر شـــرکت های دانش بنیان و زنجیره تامین  با ســـال های قبل، تا
تولید از طریق این شـــرکت ها اســـت. شـــرکت هایی که امروز تا حدودی 
به بلوغ نسبی در حوزه نوآوری و فناوری رسیده اند و با تولید بسیاری از 
محصولات هایتک، راه کم اثر کردن تحریم ها در حوزه های مهمی مانند 

... را در کشور هموار کرده اند.  ، فولاد و ، خودرو نفت، گاز

   آمارهاازحوزهدانشبنیانچهمیگویند؟
رشـــد 16 درصدی تعداد شـــرکت های دانش بنیان از سال 1401 تا 1402 و فعال 
، نشان  بودن 9 هزار و 585 شرکت دانش بنیان براساس آخرین آمار در کشور

ی کشور در این زمینه تا امروز نتیجه بخش بوده است. نکته  می دهد ریل گذار
، دو هزار و 9 شـــرکت نوآور و 6  جالب اینکه از این تعداد 794 شـــرکت فناور
هزار و 782 شـــرکت هم نوپا هســـتند. در اینجا به ایجاد اشتغال برای 306 هزار 
و 235 نفر از ســـوی این شـــرکت ها در ســـال 1401 هم اشـــاره ای داشته باشیم؛ 
ی در  ی و فناور شـــرکت هایی که بســـتر اصلی برای اســـتفاده از ظرفیت نوآور
بخش های مختلف شده اند. تقسیم بندی حوزه دانش بنیانی کشور براساس 
یســـت بوم دانش بنیان که به زودی گزارش مفصلی از آن را در  گزارش ســـالانه ز
»فرهیختگان« منتشـــر خواهیم کرد، درآمد عملیاتی 140 هزار میلیارد تومانی 
شرکت های دانش بنیان فعال در بورس در سال گذشته است که از این میان 
31 هـــزار و 222 میلیـــارد تومان ســـود خالص بوده اســـت. درآمد شـــرکت های 
دانش بنیان براساس اظهارنامه سال 1400، رقم 411 هزار میلیارد تومان بوده که 
نشـــان دهنده ســـهم نسبتا بالای آن از گردش اقتصاد کشور است. روند درآمد 
این شرکت ها طی سال های 96 تا 1400 رشد 10 برابری داشته که نشان دهنده 
ی درست فعالان و متولیان این حوزه در کشور است؛ هرچند که  هدف گذار

یم. اما این آمار  یادی پیش رو دار طبیعتا تا رســـیدن به نقطه مدنظر هنوز راه ز
و ارقام معنایش آن است نمی توان از سهم اثرگذار آنها هم در رفع چالش های 

داخلی صنایع و رفع نیازهای داخل و هم در اقتصاد گذشت.
 

   بازدید۴ساعتهرهبرانقلاب
ازدستاوردهایدانشبنیانیکشور

گردهمایی دیروز فعالان این حوزه در حسینیه امام)ره( که حدود 40 غرفه ای 
ی«، »صنعت نفت و پتروشیمی«،  از دانش بنیان های فعال در حوزه های »انرژ
»صنایع خودروسازی«، »معدن و صنایع معدنی و فلزی«، »ارتباطات و فناوری 
ی«، »تجهیزات  اطلاعـــات و ســـاخت ماهـــواره«، »صنایـــع غذایی و کشـــاورز
یلـــی و زمینی«،  یایی، ر پزشـــکی«، »صنایع دســـتی«، »حمل ونقـــل هوایی، در
»صنایـــع نســـاجی« و »مســـکن و لـــوازم خانگی« را شـــامل می شـــد، مهم ترین 
نمایشگاه امسال در این حوزه به شمار می رود. نمایشگاهی که با حضور چهار 
ساعته مقام معظم رهبری و بازدید ایشان از آخرین دستاوردهای دانش بنیانی 

همراه بود. موضوع قابل توجه که شاید در کمتر نمایشگاهی بتوان مشابه آن را 
ی که  پیدا کرد، حضور رهبری در دو نوبت برای بازدید از غرفه ها است، به طور
ایشـــان یـــک بـــار از صبح تا اذان ظهر با حضـــور در برخی از غرفه ها در جریان 
عملکـــرد ایـــن شـــرکت ها قرار گرفتند و نوبـــت دوم هم بعد از اذان ظهر تا اذان 
، صمت،  مغرب بود. حضور چند ساعته ایشان که با حضور وزرای نفت، نیرو
... همراه بود، فرصت کافی برای طرح  ی رئیس جمهور و معاون علمی و فناور
دغدغه هـــای فعالان این حـــوزه فراهم کرد. هرچند طبیعتا رونمایی از آخرین 
دستاوردهای دانش بنیانی در حوزه های مختلف، آن هم در شرایط اقتصادی 
، خـــود از اهمیت قابـــل توجهی برخوردار اســـت اما در این  و تحریمـــی کشـــور
میـــان بازدیـــد مقام معظم رهبری از اتاق عمـــل کاملا ایرانی که تمام تجهیزات 
آن از سوی متخصصان داخلی تولید شده بود را می توان یکی از بخش های 
جذاب نمایشگاه دیروز معرفی کرد. در این گزارش به سراغ برخی از صاحبان 
شـــرکت های دانش  بنیان حاضر در این نمایشـــگاه رفتیم تا از حال و هوای 

حسینیه امام بگویند. 

بازدید رهبرانقلاب از نمایش توانمندی شرکت های دانش بنیان در حسینیه امام )ره(

محصولاتیکهسخنمیگفتند

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان:
تولیدواشتغالبرایجوانانموردتاکیدمقاممعظمرهبریاست

مـــل  عا یر مد  ، هـــی کو ی  مهـــد
ذوب آهـــن اصفهان درباره بازدید 
مقام معظم رهبـــری از نمایشـــگاه 
توانمندی های تولید داخل گفت: 
»یـــک نمایشـــگاه دانش بنیانی با 
یزی های قبلی در  توجه به برنامه ر
محضـــر مقام معظم رهبـــری برگزار 
شـــد و شـــرکت های صاحب صلاحیت در این نمایشـــگاه شرکت 
کردنـــد. شـــرکت دانش بنیان ذوب آهن اصفهـــان نیز با محصولات 
ی کلانشهرها  یل راه آهن سراسری و مترو دانش بنیان خود از جمله ر
در نمایشگاه شرکت کرده بود و به عنوان پیشران توسعه حمل ونقل 
زمینی از طریق شـــبکه راه آهن سراســـری، محصولات دانش بنیان 
خـــود را در معـــرض دیـــد رهبـــر معظـــم انقـــلاب و همراهان ایشـــان 

گذاشت.« 
او اضافـــه کـــرد: »در ارتبـــاط با محصـــولات دیگرمان نیـــز باید گفت 
ی و نهضت ملی  پیراهن های پیچ و مهره ای که برای بلندمرتبه ساز
مسکن آماده کرده بودیم به محضر ایشان ارائه دادیم. این پیراهن ها 
ی ســـاختمان، ایمنی ساختمان و کاهش  ســـرعت در صنعتی ســـاز
قیمت تمام شده ساختمان را به همراه خواهد داشت.« کوهی گفت: 
»امروزه خطوط داخلی راه آهن سراسری با محصول ریل دانش بنیان 

ی اســـت. از نزدیک ترین پروژه هایی که  ذوب آهـــن درحال بهره بردار
ی شهر پرند - تجریش، همدان - سنندج،  افتتاح شده راه آهن مترو
تبریـــز -ایلگـــی، ایلگلی- میانـــه و به زودی میانـــه- اردبیل از جمله 
پروژه هایـــی اســـت که راه آهن سراســـری کشـــور از نعمـــت محصول 
دانش بنیـــان داخـــل ذوب آهن، ســـاخت داخل و عدم نیاز به خارج 
از کشور و خارج کشور منتج شده است. این مهم را به محضر رهبر 
معظـــم انقـــلاب، جامعه صنعتی و صنعت کشـــور تبریک گفته و از 
همـــکاران عزیز خـــود در ذوب آهن اصفهان، کارگران، مهندســـان و 
همه عزیزانی که در این پروژه عظیم نقش داشتند تشکر می کنم.« 

کید معظم له  مدیرعامل ذوب آهن اصفهان اظهار کرد: »مهم ترین تا
در این نمایشـــگاه توجه به توانمندی های داخل، ســـاخت داخل و 
تولید و اشـــتعال برای جوانان و عزیزان ایرانی اســـت که حتما باید 
مورد توجه قرار بگیرد و ان شـــاءالله بتوانیم منویات ایشـــان را جامعه 
عمل بپوشانیم. مقام معظم رهبری از غرفه ذوب آهن اصفهان بازدید 
داشـــته و من افتخار داشـــتم که توضیحات کامل را محضر ایشـــان 
ی ساخت داخل این مجموعه  ارائه دهم. با توجه به گواهی انحصار
یم وزارت راه تمام پروژه های توسعه خود را در بخش راه آهن  انتظار دار
ی مســـکن از محصول و تولید داخل حمایت  سراســـری و انبوه ســـاز
کند و با استفاده از محصولات ما رونق و اشتغال را برای ذوب آهن 

و توسعه و آبادانی را برای کشور به ارمغان بیاورد.« 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان بهپویان: 
پیشرفتحوزههوشمصنوعیبرایرهبریجذاببود

 ، ه د ا یی حســـین ز ا تقو تضـــی  مر
مدیرعامـــل شـــرکت دانش بنیـــان 
بهپویـــان گفـــت: »این نمایشـــگاه 
ن  شـــد شـــنا  آ ی  ا بـــر بیشـــتر 
مقام معظم رهبری با پیشرفت های 
کشـــور اســـت. در این مساله مهم 
اینکـــه فعـــالان حاضـــر در ایـــن 
کوسیستم همدیگر را در این نمایشگاه می بینند؛ اتفاق دیگر  اینکه  ا
در این نمایشـــگاه افراد شـــرکت کننده به دنبال دســـتاورد اقتصادی 
نیســـتند و تنهـــا هدف این اســـت که یک مرشـــدی که همـــه ما به او 
یـــم، میزان پیشـــرفت کارها را رصـــد می کنند و  اعتقـــاد و اعتمـــاد دار
ایـــن خـــودش دارای اهمیـــت اســـت.« او با بیان اینکه دو شـــرکت از 
ی در این نمایشـــگاه حضور داشتند،  ســـوی معاونت علمی و فناور
... هر کدام  گفت: »بخش صنعت و معدن، وزارت نفت، وزارت نیرو
شرکت های خودشان را داشتند. بنده هم از سوی معاونت علمی و 
یاست جمهوری به این نمایشگاه دعوت شدم، البته حیطه  فناوری ر
فعالیت مان جزء هوش مصنوعی و آی تی می شـــود و خوشـــبختانه 
مقام معظم رهبـــری هم بازدید نســـبتا مفصـــل و 20 دقیقه ای را از این 
دو شـــرکت داشتند.« مدیرعامل شـــرکت بهپویان بیان داشت: »در 
ابتـــدای حضـــور مقام معظم رهبـــری در ایـــن بخش معـــاون علمی و 
ی رئیس جمهور توضیحاتی را از کلیت حوزه هوش مصنوعی  فناور
ارائه کرده و بحث ضرورت هوش مصنوعی و اقدامات شـــرکت مان 
در حوزه آب، گاز و نفت را خدمت ایشان رساندند؛ نهایتا این مساله 
از ســـوی ایشـــان مطرح شـــد که این فعالیت ها چه اثراتی را به همراه 

خواهد داشت و چه منافعی را به همراه می آورد.« 
یـــح کـــرد: »مقام معظم رهبری دربـــاره روند فعالیت  حســـین زاده تصر
ی در ایـــن حوزه ها ســـوال کردند و ما نیـــز توضیحاتی  هوشمندســـاز

ی و مدیریت فشـــار و مدیریت تامین آب  درباره نحوه سنســـورگذار
خدمت شان عرض کردیم. مساله ای که اینجا باید به آن اشاره کنم، 
ی کنیم که ایران جزء  اینکه رهبری ســـال 1400 عنوان کردند باید کار
10 کشور برتر هوش مصنوعی باشد؛ از این رو در این دیدار به ایشان 
گفتیـــم که به ســـهم خودمـــان در حیطه فعالیت مان، در صنعت گاز 
جزء 5 شرکت برتر و در حوزه آب هم جزء 3 شرکت برتر دنیا هستیم، 
و همان جا هم معاون علمی و  فناوری به رهبری گفتند که این شرکت 
یمنس هم قوی تر اســـت.« او گفت:  در حـــوزه هـــوش مصنوعـــی از ز
ی در  »بـــه رهبـــری درباره اصل فعالیت مان که همـــان افزایش بهره ور
حوزه آب و برق اســـت و اینکه از هوش مصنوعی بهره می گیریم که 
ی مدرن برســـیم گفتیم. همچنین  ی ســـنتی به بهره بردار از بهره بردار
ی این حوزه که باعث کاهش  10 درصدی اســـتفاده  درباره تاثیرگذار
از مواد شیمیایی و افزایش 20 درصدی عمر تجهیزات و تاسیسات 
کید  می شود هم نکاتی را ارائه دادیم.« مدیرعامل شرکت بهپویان  تا
کرد: »اســـتفاده از هوش مصنوعی در این حوزه ها باعث  کاهش 50 
درصد کاهش هدررفت آب می شود. همچنین درباره حوزه گاز هم 
یع بهینه گاز خواهد شد. در انتها  گفتیم که باعث کاهش ناترازی و توز
هم به ایشـــان گفتیم که ســـال 1386 بحث حرکت به سمت اصلاح 
ی را  الگوی مصرف را داشتیم و همان سال بحث ورود به حوزه انرژ
داشـــتیم و اوایل ســـال 91 و 92 که بحث دانش بنیانی مطرح شـــد ما 
هم به این ســـمت رفتیم و نتیجه این کارها، آن شـــد که در ســـالی که 
ایشان دغدغه هوش مصنوعی را داشتند لبیکی به این درخواست 
داشته باشیم.« حسین زاده خاطر نشان کرد: »این موضوع برای ایشان 
بسیار جذاب بود، موضوعی که برای اولین بار در کشور دنبال شده و 
جزء موضوعات مهم جهانی شده است. ما در این بخش دو شرکت 
بودیم، ایشـــان نزدیک به 20 دقیقه ای ماندند و حتی اعلام کردند که 
صندلی برایشان بیاورند تا بتوانیم به سوالات ایشان پاسخ دهیم.« 

مدیرعامل شرکت توسعه انرژی سرآمد: 
توانمندیساختداخلدرصنعتبرقبیشاز95درصداست

ی فـــرد، مدیرعامل  علیرضـــا غفور
ی سرآمد درباره  شرکت توسعه انرژ
نمایشـــگاه توانمندی هـــای تولید 
داخـــل بیان کرد: »این نمایشـــگاه 
چندســـالی می شـــود کـــه تحـــت 
ینـــان و  کارآفر عنـــوان دیـــدار بـــا 
شـــرکت های دانش بنیـــان برگـــزار 
یکرد نمایشـــگاه نیز این اســـت که دستاوردهای بخش  می شـــود. رو
خصوصی و ســـعادت هایی که در حوزه اقتصادی کســـب شـــده با 
کید بر فعالیت های دانش بنیان که در حوزه علم و فناوری در تولید  تا
داخل اتفاق افتاده را به نمایش بگذارد. همچنین آخرین دستاوردها 
در این نمایشگاه به استحضار مقام معظم رهبری رسانده می شود.« 
ی فـــرد دربـــاره غرفه بخش خصوصی صنعـــت برق عنوان کرد:  غفور
یم بـــا عنوان نمایندگی بخش  »غرفـــه ای که ما در این نمایشـــگاه دار
ی بین انجمن مهندســـان برق  خصوصـــی صنعت برق بود. همکار
و الکترونیـــک ایـــران، ســـندیکای شـــرکت های تولید کننـــده بـــرق و 
سندیکای صنعت برق طی دو سال گذشته اتفاق افتاد. مساله مهم 
اینکه صنعت برق ما دچار مشـــکلات عدیده ای اســـت که یکی از 
ی در حوزه عرضه و تقاضا است. این سه تشکل  مهم ترین آنها، ناتراز
ی وزارت  ی یکدیگر و همچنین با هماهنگـــی و همکار بـــا همـــکار
، برنامـــه ای را تحت عنوان برنامه اقـــدام بخش خصوصی برای  نیـــرو
ی برق تدوین کردند که خلاصه این برنامه  و دستاوردهای  رفع ناتراز

آن برای استحضار رهبری در غرفه قرار داده شد.« 
ی ســـرآمد  با اشاره به اینکه در بازدید  مدیرعامل شـــرکت توســـعه انرژ
یـــر نیرو  نیز حضور داشـــت، افزود: »وزیر نســـبت به  از ایـــن غرفـــه، وز
فعالیت هایی که وزارت نیرو انجام داده، ارائه ای انجام داد و بعد از 
آن نیز ما گزارش مان را مطرح کردیم. همچنین به مشکلات صنعت 
ی اشاره کردیم. نکته  ی، مسائل مالی و مسائل فناور در بخش ناتراز
مثبت ارائه مان این بود که خوشـــبختانه توانمندی ســـاخت داخل 
در  صنعـــت بـــرق بیش از 95 درصد اســـت. یعنی ما در بخش های 
کثر  یـــع و انتقـــال  نه تنها نیاز داخـــل را تامین کردیم، بلکه ا تولیـــد، توز
ی  تولیدکننـــدگان ملزومات و تجهیزات ما، شـــرکت های پیمان کار
، علاوه بر تامین نیاز داخل،  و حتی شـــرکت های مهندســـین مشاور
نیاز بازار صادراتی را نیز انجام می دهند. در کشورها و در رقابت ها 
و مناقصات بین المللی شرکت می کنند و با وجود شرایط تحریمی 

پروژه های متعددی در خارج از کشور می گیرند.« 
ی  ی با تمرکز بر تامین نیرو کید بر اینکه در حوزه ناتراز ی فرد با تا غفور
، اقدامـــات خوبی صورت گرفتـــه، توضیح داد: »در  ی بـــر صنایـــع انرژ
ی در ســـال های آتی به مرور کم شود تا به مرز  تلاشـــیم تا مســـاله ناتراز
یم.  ی دار تراز مثبت برسیم. در حال حاضر ما  13 هزار مگاوات ناتراز
برنامه وزارت نیرو با همراهی بخش خصوصی این است که این تراز 

را طی 10 سال آتی به مثبت بازگردانیم و وارد ظرفیت صادراتی تا 18 
هزار مگاوات شویم.« 

کنش رهبر معظم انقلاب گفت: »ایشـــان  او دربـــاره صحبت هـــا و وا
اولا بـــا دقـــت به مســـائل بخش خصوصی گوش دادنـــد. همین جا از 
ایشان به دلیل دقت و صرف وقت برای ارائه گزارش تشکر می کنم. 
ی با دولت  اشاره فرمودند که کار بسیار خوبی است و به این همکار
ادامه دهیم. این موضوع نکته مهمی است، چرا که غرفه صنعت برق 
ی بخش خصوصی با بخش دولتی اســـت.  نقطه درخشـــان همکار
ی تنگاتنگی با  ، چنین همـــکار فکـــر نمی کنـــم در موضوعات دیگر
وجود اینکه بخش خصوصی 100 هزار میلیارد تومان از دولت طلب 
ی نیز در این مدت به  دارد، وجود داشته باشد. آسیب و فشار بسیار
بخش خصوصی وارد شد. با همراهی و هماهنگی در دو سال اخیر 
یم که دولت به  ی شکل گرفت. امیدوار فعالیت انجام شد و همکار
ایـــن روال ادامـــه دهد و بخـــش خصوصی نیز به تعهدات خود عمل 
ی فرد  کند تا شبکه برق به شرایط پایدار گذشته خود بازگردد.« غفور
 گفت: »گام کلیدی این است که امنیت فرکانسی منطقه را در اختیار 
ی اســـلامی ایران داشـــته باشـــیم، با تبادلات گســـترده ای که  جمهور
می توان با همســـایگان از طریق شـــبکه های انتقالی که بین ایران و 

سایر کشورها موجود است، انجام داد.« 
ی ســـرآمد  در خصـــوص تاثیر این  مدیرعامـــل شـــرکت توســـعه انـــرژ
نمایشگاه عنوان کرد: »چنین نمایشگاهی نشان می دهد که در راس 
کمیـــت، توجه ویژه ای به مســـائل اقتصـــادی و بخش خصوصی  حا
وجود دارد. غرفه های این نمایشـــگاه به هیچ وجه دســـتگاهی نبود. 
یعنـــی تنهـــا بخـــش خصوصی حضور داشـــت و وزرا  نیز در همراهی 
بـــا رهبری حضور داشـــتند. مطالب خودشـــان را بیـــان می کردند اما 
ی آن بـــا بخـــش خصوصی بود. این موضوع نشـــان  یـــت برگـــزار محور
کید ویژه ای بر رشد اقتصادی دارند و همیشه نیز  می دهد، رهبری تا
اشـــاره ای به تحقق رشـــد اقتصادی 8 درصد داشته اند که مهم ترین 
ی برای  ی پایدار است و برق نیز بهترین انرژ زیر ساخت آن تامین انرژ
ی رفته اند و عمده نیاز  توسعه است. تمام کشورها به سمت برقی ساز

ی خود را از این طریق تامین می کنند.«  انرژ
ی فـــرد بـــا اشـــاره به موضوع توجـــه مقام معظم رهبـــری به بخش  غفور
خصوصی و بخش اقتصادی افزود: »این توجه برای ما حائز اهمیت 
است و در راستای همان مواردی است که در اصل 44 قانون اساسی 
کید داشتیم که تجارت برق در اختیار بخش خصوصی  وجود دارد . تا
ی و نظارت در  قـــرار خواهـــد گرفـــت و دولت وظایـــف مقررات گـــذار
ادامه اعمال خواهد کرد. بخش خصوصی، تصدی گری کامل را در 
بخش های مختلف طی ادوار این برنامه بر عهده می گیرد و مسائل 
و منویـــات رهبـــری در اصـــل 44، کاملا محقق می شـــود. ما تقریبا در 
بخـــش قابـــل توجهی از صنعت برق، هیـــچ ضرورتی به تصدی گری 

دولت نمی بینیم.« 

رئیس کمیسیون دانش بنیان و کسب وکارهای نوین اتاق بازرگانی ایران:
نمایشگاهفرصتیبرایطرحچالشهاباشخصاولکشوررافراهمکرد

 ، ی ر صـــد میر محســـن  سید
رئیـــس کمیســـیون دانش بنیـــان و 
کسب وکارهای نوین اتاق بازرگانی 
ایران گفت: »نمایشگاه روز گذشته 
یت ســـاخت داخـــل و با  بـــا محور
ی بخـــش خصوصـــی و  تمرکـــز رو
شرکت های دانش بنیان با حضور 
مقام معظم رهبری برگزار شـــد و واقعیت این اســـت که حضور ایشان 
از یک ســـو باعث دلگرمی و از ســـوی دیگر باعث می شود تا بتوانیم 
یم، مشخص تر شود. همچنین این  نقشه راهی که برای ادامه راه دار
یم  نمایشگاه فرصتی بود تا بتوانیم چالش هایی که ما در این حوزه دار
را با بالاترین مقام کشور مطرح کنیم و ایشان هم دستوراتی را بدهند 

تا چالش های موجود برطرف شود.« 
او با بیان اینکه بنده به نمایندگی از کانون تولیدکنندگان و اقتصاد 
دانش بنیان در نمایشـــگاه حضور یافتم، گفت: »در این کانون بیش 
از 140 عضو از 7 صنعت مختلف اعم از نفت، تجهیزات پزشکی، 
، نساجی، معدن و فولاد، فناوری اطلاعاتی و ابزارهای  قطعات خودرو
ی  اتوماســـیون و آب و 10 تشـــکل برتـــر ملـــی و اتـــاق بازرگانی همکار
داشتند. ما این کانون را در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری که 
در سال 1400 عنوان کردند از دانش بنیان شدن صنایع بزرگ غفلت 

شده و در سال 1402 از فعالان بخش خصوصی و مردم دعوت کردند 
بـــرای ایجاد ســـاختار بـــرای دانش بنیان کردن اقتصـــاد و این کانون 
به عنوان ساختار غیرانتفاعی و مردم نهاد که متشکل از تولیدکنندگان 
برتـــر کالا و تجهیـــزات و متخصصیـــن صنعـــت و دانشـــگاه اســـت 
ایجاد شـــد.« رئیس کمیســـیون دانش بنیان و کســـب وکارهای نوین 
اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: »اهداف کانون مان هم تسهیلگری 
و پیگیـــری رفـــع موانـــع دانش بنیـــان در راســـتای تولیـــد محصولات 
، تســـهیلگری و پیگیری دانش بنیـــان کردن زنجیره  صادرات محـــور
تامیـــن بـــا هـــم به رســـاندن شـــرکت های کوچـــک و اســـتارتاپ ها به 
ی تصریح کرد: »رهبری در این  شـــرکت های بزرگ اســـت.« میرصدر
نمایشـــگاه درباره نحوه تشـــکیل این کانون ســـوال پرســـیدند و ما نیز 
عنوان کردیم که این کانون از هشت صنعت مختلف تشکیل شده 
و پرسشنامه هایی هم طراحی کردیم تا از این طریق بعد از غربالگری 
به بیش از 140 عضو برسیم. سوال دیگر هم درباره مدلی این کانون 
بـــود کـــه چطور می خواهد به دانش بنیانی شـــدن شـــرکت های بزرگ 
کمک کرده و این طرح را چه کســـی اجرا می کند؟ به ایشـــان گفتیم 
که با اعضای کانون به اجماع رســـیدیم که همین شـــرکت های بزرگ 
و شرکت های کوچک به هم رسانی شود و بتوانیم دانش بنیان شدن 
صنایع بزرگ را محقق کنیم. نکته دیگری هم که طرح کردیم این بود 

که اعضایمان را هم توسعه خواهیم داد.« 

مدیر مطالعات راهبردی و رسانه گروه سایپا: 
کاهشمصرفسوختوبنزینموردتاکیدرهبریقرارگرفت

امیرحسین طیبی، مدیر مطالعات 
گـــروه ســـایپا  راهبـــردی و رســـانه 
دربـــاره بازدیـــد مقام معظم رهبری 
از نمایشگاه توانمندی های تولید 
داخل گفـــت: »بنده به نمایندگی 
از خودروســـازان در این نمایشگاه 
حضور داشتم. آقا در بازدید از این 
نمایشـــگاه کامـــلا تمـــام غرفه هـــا را بازدید و محصولات ارائه شـــده را 
بررســـی کردند. غرفه نفت، غرفه شـــرکت مپنا و غرفه خودروســـازان از 
جملـــه غرفه هایـــی بود که رهبری در این بازدید از آنها دیدن کردند و 

 ما توضیحات فنی را خدمت ایشان ارائه دادیم.« 
 ، ی، وزیر نیرو او با بیان اینکه تمام وزرا از جمله وزیر جهاد کشاورز
وزیر نفت، وزیر صمت و سایر وزرا در این نمایشگاه حضور داشته و 
کارا خود را پرزنت کردند، اضافه کرد: »معاونان وزار نیز حضور داشتند. 
نمایشـــگاه در چند حوزه بود؛ حوزه گردشگری، آی تی والکترونیک، 
ی و حوزه صنایع خانگی.  حوزه خودرو و صنعت، حوزه نفت و انرژ
ی و میوه های  ی و دامپرور البته یک بخش نیز در حوزه جهاد کشاورز
گلخانه ای بود که بسیار از لحاظ طراحی و رنگ بسیار جالب بود.« 
کید بر اینکه مقام معظم رهبری برای بازدید از غرفه ها  او در ادامه با تا
ی گذاشتند، اظهار کرد: »البته ایشان نسبت به برخی از  وقت و انرژ

غرفه ها آشـــنایی داشـــتند اما برای سایر غرفه ها نیز وقت گذاشتند. 
در حوزه صنعت خودرو عملا پروژه هایی که تولیدی می شـــوند باید 
در این نمایشگاه ارائه شوند. من فردا باید از محصولات ارائه شده در 
این نمایشـــگاه گزارش و فیلم تهیه کرده و برای ایران خودرو و ســـایپا 
ارســـال کنم. یعنی فقط ارائه و پرزنت مدنظر نیســـت و زمانی که ما 
نمایشـــگاه رفتیم درخواســـت کرده بودند هر آن چیزی که تولیدی و 

جدید است باید دراین نمایشگاه ارائه شود.« 
مدیر مطالعات راهبردی و رســـانه گروه ســـایپا خاطرنشان کرد: »این 
موضوعی بود که بررســـی شـــد و یک تیم در حوزه های مختلف این 
ی از  موضـــوع را بررســـی کردنـــد. به طـــور مثال در حوزه خودرو بســـیار
خودرســـازان دســـتاوردها را ارائه و مدارک و مســـتندات خود را ارائه 
دادند که این مدارک بررسی و انتخاب شدند. البته صنعت خودرو 
ی برقـــی و کاهش مصرف ســـوخت متمرکز  بیشـــتر در حـــوزه خـــودرو
ی از آنها نیز  یادی در این حوزه تعریف و بســـیار بـــود کـــه پروژه هـــای ز

تولید شده بود.« 
طیبی با بیان اینکه رهبری فرمودند »موتورهایی تولید شود که مصرف 
آنها زیر 5 باشـــد«، اضافه کرد: »مصرف ســـوخت سه خوردویی که از 
طرف ایران خودرو و ســـایپا امروز رونمایی شـــد 5.4، و 4.8 و دیگری 
کید رهبری  4.6 بود. کاهش مصرف سوخت و مصرف بنزین مورد تا

در نمایشگاه امروز بود.« 

تاکیدبرتولیدملیپیاماصلیحضوردانشبنیاندرحسینیهامامخمینی

ی انقلاب اســـلامی به صورت  یکـــی از افـــراد موثـــری که بعد از پیـــروز
فراجناحی و فراقوه ای نظارت، هدایت و حمایت ویژه ای در مساله 
رشـــد و توســـعه کشـــور خصوصا در حوزه های اقتدار ملی داشـــتند 
مقام معظم رهبـــری بودنـــد؛ چه این اقتدار به صـــورت اقتدار نظامی و 
دفاعی و چه به صورت اقتدار علمی یا حتی در حوزه های فرهنگی- 
ی  اجتماعـــی بوده اســـت. این کار به ویـــژه در حوزه های علم و فناور
به واسطه دستورات، نشست ها و جلساتی که ایشان شخصا و راسا 
برگـــزار و پیشـــنهاد کردنـــد مثل جلســـاتی که با نخبـــگان در ابتدای 
سال های دهه 60 از دانشگاه تهران شروع شد و بعد به دانشکده ها و 
دانشگاه های دیگر تسری پیدا کرد و در نهایت منجر به نشست های 
نخبگانـــی بـــا شـــخص ایشـــان در دوره رهبری و همچنیـــن منجر به 

شکل گیری بنیاد ملی نخبگان شد. 
ی که در  ی، نوآور  پیگیری هـــای ایشـــان در زمینه هـــای علمی، فنـــاور
دولت هـــای مختلـــف در انتهای دولت خاتمی و ابتدای دولت نهم 
یعنـــی دولـــت احمدی نـــژاد منجر به شـــکل گیری معاونـــت علمی و 
ی شد. ایشـــان لحظه به لحظه مسائل حوزه  یاســـت جمهور ی ر فناور
ی رصد کرده، جلســـه گذاشـــته  ی را به صورت اســـتمرار علم و فناور
و پیگیـــری می کردنـــد و بـــه اصطـــلاح رفـــع گیر و تشـــویق می کردند و 
در صـــورت لـــزوم حمایت ویـــژه ای را اضافه بر آن چیزی که در قوانین 
ی بود،  موضوعه کشور یا در ضوابط، آیین نامه ها و بخشنامه های ادار
گر نکته ای برای  انجـــام می دادنـــد. همچنین اضافه بر این حمایت ا
ینـــی، انگیزه دادن به جوانان لازم بود  پیشـــرفت، اقتدار ملی، امیدآفر

را مطرح کرده و تلاش می کردند آن اقدام صورت گیرد. 
ی در کشـــور یـــا حضـــور  حضـــور در نمایشـــگاه های علمـــی و فنـــاور
نمایشـــگاه هایی در حوزه تولید ملی، ســـاخت و تولید کالای ایرانی 
و ایران ســـاخت و تشـــویق، ترغیب و انگیزه دادن به افرادی است که 

در این حوزه ها هستند هم یکی از اتفاقات مهمی است که اخیرا نیز 
با توجه به مشـــغله های ایشـــان، این دست از نمایشگاه ها خصوصا 

بعد از کرونا در حسینیه امام خمینی برگزار می شود. 
روز گذشته نیز رهبر انقلاب دوباره کار ویژه ای انجام دادند و این کار 
کید موکد بر توجه به موضوع تولید ملی است. این نمایشگاه در  ویژه، تا
جلسه صبح دو الی سه ساعت انجام شد و وقتی ایشان مطلع شدند 
هنـــوز بازدیـــد از برخی غرفه ها باقی مانده و افرادی که در نمایشـــگاه 
شـــرکت کرده بودند، حرف برای گفتن دارند برای احترام به این افراد 
ادامـــه بازدیـــد را به جلســـه بعـــد از ظهر موکول کردند. در واقع ایشـــان 
برای نماز ظهر و عصر استراحتی دادند تا غرفه داران، افراد و متولیان 
نمایشـــگاه بتوانند نماز و نهار و اســـتراحت داشـــته باشـــند و ادامه 
کثر کارآفرینان نیز این موضوع  بازدید را به بعد از ظهر منتقل کردند. ا
ی این نمایشگاه برای یک شخصیت عالی،  را درک کردند که برگزار
مرجع تمام و رهبر یک کشـــور چه میزان اهمیت دارد. بنده ســـال ها 
ی از مواقع ولو اینکه نمایشگاهی  مســـئول دولتی بودم، اما در بســـیار
گر  هم برقرار و برگزار شـــده بود از بخشـــی از نمایشـــگاه بازدید کرده و ا
به بخش دوم نمی رســـیدیم عذرخواهی کرده و اعلام می کردم به طور 
مثال معاون و مدیرکل بنده از بقیه نمایشگاه بازدید خواهد کرد، ولی 
مقام معظم رهبری شخصا از نمایشگاه بازدید کردند و تمام کارآفرینان 
و مســـئولان غرفه ها را دیدند و به نکات آنها گوش دادند. بنده شـــاید 
پنج شـــش بار تجربه حضور در نمایشـــگاه های اینچنینی را داشـــته 

و می دانم که چقدر این موضوعات برای رهبر انقلاب مهم است.
ی ها و ســـاخته های  اضافـــه بر اینکه تلاش می شـــود آخرین تکنولوژ
روز در حســـینیه بـــرای رهبـــری به نمایش گذاشـــته شـــود، گروهی نیز 
توسط ایشان مشخص می شود تا موضوعات مشترک را بررسی کرده 
ی  و اســـتمرار و ادامـــه پیگیری ها حتی روزهـــا و هفته ها بعد از برگزار
ی نمایشـــگاه گروه هایی در  نمایشـــگاه نیـــز ادامـــه دارد. بعـــد از برگزار
واحدهـــا و معاونت های دفتر رهبری هســـتند که موضوعات مطرح 

شده از سوی رهبری را تا انتها پیگیری می کنند.
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مدرک فارغ التحصیلی اینجانب  فاطمه پوراسمعیل فرزند ابراهیم با شماره شناسنامه 
1603 و کـــد ملـــی 206452902 متولد بابـــل صادره از دانشـــگاه آزاد اســـلامی گرگان  در 
مقطع کارشناســـی پیوسته رشـــته زبان و ادبیات فارسی مفقود گردیده و فاقد اعتبار 
می باشـــد. از یابنده تقاضا می شـــود اصل مدرک را به نشـــانی  گرگان – بزرگراه شهید 
کلانتـــری خیابـــان دانشـــگاه مجتمع دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد گـــرگان اداره  امور 

دانش آموختگان ارسال نماید.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب حسن کشمیری صفا فرزند علی به شماره شناسنامه 
18373 و کد ملی 0082974217 صادره از تهران در مقطع کارشناسی رشته مدیریت 
صنعتی صادره از واحد دانشگاهی آزاد ابهر  با شماره  14327-4-11-02 مفقود 
گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به 
، کیلومتر چهار جاده ترانزیت ابهر  دانشگاه آزاد اسلامی واحد ابهر به نشانی ابهر

خرمدره مجتمع دانشگاه آزاد اسلامی واحد ابهر ارسال نماید.

مدرک موقت فارغ التحصیلی کورش بهارلوئی برده شاهی فرزند محمد به شناسنامه 
2849 صادره از اهواز در مقطع کارشناســـی رشـــته تحصیلی عمران صادره از واحد 
دانشگاهی اهواز به شماره 5/2304 مورخ 1372/08/02 مفقود گردیده است و فاقد اعتبار 
می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز به 
( خیابان کارگر جنوبی کد پستی61349-68875  نشانی اهواز فلکه کارگر )فرهنگ شهر

و صندوق پستی 1915 ارسال نماید.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب  محبوبه ایثاری فرد فرزند خلیل با شماره شناسنامه 

28 و کد ملی 2122260076  متولد گرگان صادره از دانشگاه آزاد اسلامی گرگان در مقطع 
کاردانی ناپیوسته رشته آموزش ابتدایی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده 
تقاضا می شود اصل مدرک را به نشانی  گرگان –بزرگراه شهید کلانتری خیابان دانشگاه 

مجتمع دانشگاه آزاد اسلامی واحد گرگان اداره  امور دانش آموختگان ارسال نماید. 

مدرک فارغ التحصیلی )گواهی موقت( اینجانب غلامحسن گودرزی فرزند قنبرعلی 
به شـــماره شناســـنامه 1447 در مقطع کارشناسی رشته مهندسی کشاورزی-علوم 
دامی صادره از دانشـــگاه آزاد اســـلامی واحد مراغه مفقود گردیده است و فاقد اعتبار 
می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد مراغه  به 
نشانی مراغه - اتوبان شهید درخشی-دانشگاه آزاد اسلامی واحد مراغه ارسال نماید.

اصل گواهی موقت مدرک تحصیلی اینجانب فرزاد امیری ابوالعباس فرزند فتاخون 
به شماره شناسنامه 1740480643 صادره از اهواز در مقطع کارشناسی رشته حقوق 
صـادره از واحـد دانشـگاهی آزاد آبـادان بـا شـماره 147 – 1393/1/25 مفقـود گردیـده 
اسـت و فاقـد اعتبـار می باشـد. از یابنـده تقاضـا می شـود اصـل مـدرک موقـت را بـه 
دانشـگاه آزاد اسـلامی واحـد آبـادان بـه نشـانی آبـادان – ایسـتگاه 12 - فیـه – روبـه روی 
بیمارسـتان طالقانـی دانشـگاه آزاد آبـادان بـه کـد پسـتی 6317836531 و صنـدوق 

پسـتی 666 ارسـال نماید.

برگ سبز خودروی پراید مدل88 به رنگ سفید روغنی به شماره موتور2956231 و به 
ک 24-433ل 53 به نام نعمت  شـــماره شاســـی S1422288082533 و به شـــماره پلا

جوادی خواه مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

گهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســـاختمان های فاقد ســـند  آ

رسمی حوزه شهرستان ساری منطقه یک

برابر رای شماره 140260310001002755 مورخه 1402/10/05 که در هیات موضوع 

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

ی تصرفات مالکانه آقای محمدحسین  مستقر در واحد ثبتی منطقه یک سار

عباســـی فرزنـــد قـــدرت  الله نســـبت به ششـــدانگ یـــک قطعه زمین مشـــتمل بر 

ک 3442 اصلی واقع در  ساختمان به مساحت 406/94 مترمربع قسمتی از پلا

ی مع الواسطه از مالک رسمی  ی خریدار قریه مشهدی کلا بخش یک ثبت سار

محـــرز گردیـــده اســـت. لذا به منظور اطلاع عمـــوم مراتب در دو نوبت به فاصله 

گهی می شـــود درصورتی که اشـــخاص نسبت به صدور سند مالکیت  15 روز آ

گهی به مدت  یخ انتشار اولین آ متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تار

دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســـلیم و پس از اخذ رســـید، ظرف مدت 

یخ تســـلیم اعتراض دادخواســـت خود را به مراجع قضایی تقدیم  یک ماه از تار

نمایند. بدیهی است درصورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 1402/241

یخ انتشار نوبت اول: 1402/10/25 تار

یخ انتشار نوبت دوم: 1402/11/10 تار

میم الف: 1642958

سیدکاظم موسوی بشلی 

ک منطقه یک شهرستان ساری  رئیس اداره ثبت اسناد و املا

پرویزکرمی
 مدیر  عامل کارخانه نوآوری آمپر 


